
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő Községi Önkormányzat  Egészségügyi és Környezetvédelmi  Bizottságának 
       2007. szeptember 20-án  13:00 órai kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal tanácstermében 
      megtartott üléséről.

Jelen vannak:  Dr. Páczi Antal elnök, Bánné Veres Zsuzsanna, Hornyák Balázs, Bíró László tag.

Bejelentéssel távol:  Pádár Erika bizottsági tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr. Páczi Antal elnök: Köszönti a megjelenteket, és külön köszönti Dr Némedi Edit fogorvost. A 
bizottsági  ülést  13.00  órakor  megnyitja.  Megállapítja,  hogy  négy  bizottsági  tag  megjelent,  a 
bizottság határozatképes. 

A  jegyzőkönyvvezetésére  Kifutné  Szerencsi  Ildikó  ügyintézőt;  hitelesítésre  Hornyák  Balázs 
bizottsági tagot kéri fel. 

Ismerteti a  javasolt napirendi pontokat.

                          1. Fogorvosi beszámoló
                                Előadó:  Dr. Némedi Edit fogorvos

                          2. Második felnőttorvosi körzet kialakításának lehetősége 
                               Előadó:  Dr. Páczi  Antal bizottság elnöke

                          3. Parlagfű irtásának ellenőrzése
                                Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

                          4. Fásítás, környezetrendezés 
                              Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

                          5. Szelektív hulladékgyűjtés kialakítása
                                Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

                          6. Gazdasági program módosításához javaslat 
                                Előadó:  Juhász Sándor polgármester 

                          7. Egyebek

Megkérdezi,  hogy  a  felsorolt  napirendi  pontokat  ki  szeretné  e  valaki  egészíteni.  Neki  lenne 
javaslata, mégpedig az első és a második napirendi pont közé javasolja, hogy vegyék fel napirendi 
pontnak a 

  A Monorierdő   háziorvosi  szolgálatáról  a  beszámolót, ez  lenne  a  második 
napirendi pont, és a 

    Monorierdő Egészségfejlesztési programját, ez lenne a harmadik napirendi pont 
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és ennek megfelelően változna a napirendi pontok sorrendje. 

Dr. Páczi Antal a napirendi pontokat és annak sorrendjét a  módosításokkal együtt szavazásra 
bocsátja.
Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére,  valamint  a  napirendi  pontokra  tett  javaslatot  a  módosításokkal  együtt  4  – 
egyhangú – igen szavazattal elfogadta.

1. Fogorvosi beszámoló

Páczi Antal bizottság elnöke: Megkéri Dr. Némedi Edit fogorvost, hogy fogorvosi beszámolóját 
tartsa meg. 

Dr. Némedi Edit fogorvos: Az I. számú körzetben látja el a fogorvosi teendőket. Hozzátartozik 
Monorierdő teljes egészében és Monor egy kis része. Ez kb. 5.500 fő ebből 80 %-ban monorierdői 
lakosok. A rendelő intézet Monoron a Damjanich utca és a Kistói út  sarkán található. Rendelés 
minden  nap  van,  egyik  nap  délelőtt,  a  másik  nap  délután.  A fogorvosi  tevékenységet  egyéni 
vállalkozás formájában látja el, a praxis 2004. július 1-től működik.  A rendelési időről elmondja, 
hogy egyik nap délelőtt, a másik nap délután van. Szabadságolások idején a betegeket tájékoztatják, 
hogy melyik orvoshoz kell fordulni. 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke:  Kéri a doktornőt, szíveskedjen tájékoztatni a bizottságot, hogy 
mekkora  a  betegforgalom,  és  Vasad  valamint  Csévharaszt  is  az  ő   praxisához  tartozik  e.  Az 
iskolafogászati ellátás milyen formában történik?

Dr.  Némedi  Edit  fogorvos:  Átlagosan  15  beteget  tudnak  a  hat  óra  alatt  ellátni.  Vasad  és 
Csévharaszt nem tartozik hozzá, ezért csatolták hozzá Monorierdő mellé Monor egy kis részét.  Az 
iskolafogászat fel van osztva négy orvos között, Monorierdő is.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke:  Kérdezi, hogyan történnek a fogászati szűrések, mert még soha 
nem látta, hogy gyermekcsoportok a monori szakrendelőbe szűrésre utaztak volna.

Szalai Gábor SZB elnök: Monorierdőn sem az óvodásoknál sem az iskolásoknál évek óta nincs 
szűrés, az orvos nem jön ki, de a szűrésért járó pénzt valaki felveszi.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke:  Azt kérdezi a doktornőtől, hogy a fogorvosi szűrések hogyan 
történnek, és a doktornőnek milyen feltételei  lennének, hogy a szűrést  helyben elvégezze. Nem 
lenne e célszerű, hogy egész Monorierdő az iskolafogászattal együtt egy kézbe kerüljön.

Dr. Némedi Edit fogorvos: Fogászati szűrést csak olyan helyen lehet végezni, ahol a feltételek 
biztosítottak.  Minimum  lámpa,  szonda  és  tükör  kell,  hogy  megtudja  vizsgálni  a  gyerekeket. 
Természetesen az lenne a legjobb, ha a felnőtt és iskolafogászat egy kézbe kerülne.  

Bánné  Veres  Zsuzsanna  bizottsági  tag: Kérdezi,  hogy  azokkal  a  gyerekekkel,  akiknek 
fogszabályzóra van szüksége, hova mehetnek.

Dr. Némedi Edit fogorvos: Monorierdőről két helyre tudják küldeni a gyerekeket, Budapestre a 
Rókus kórházba és a Zoltán utcába.

Juhász Sándor polgármester: Kérdezi a doktornőt, hogy a monori rendelőt bérli e, és ha 
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Monorierdőn kialakításra kerülne egy fogászati rendelő, - távlati tervekben szerepel - vállalná e 
teljes egészében a monorierdői lakosok ellátását helyben, vagy a lakosságlétszám ahhoz kevés?

Dr. Némedi Edit  fogorvos:  Meg kell  hogy mondja,  hogy szüksége van Monorierdő mellett  a 
monori  1500  főre,  mivel  az  OEP finanszírozás  igen  kevés  egy  vállalkozás  megfelelő  szintű 
működtetéséhez,  de  ettől  függetlenül  lát  rá  lehetőséget,  hogy  Monorierdőn  fogászati  rendelőt 
alakítsanak ki, mivel ekkora lakosságlétszám mellett erre már igény lehet.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Kéri a doktornőt szíveskedjen a véleményét kifejteni, hogy az 
iskolások és az óvodások szűrését  hogyan lehetne helyben megoldani.  A gyerekek szállításának 
anyagi vonzata van és a szülők nem biztos, hogy meg tudják fizetni. A gyerekek a szülők saját 
gépkocsival történő szállítása olyan felelősség, amit nem lehet felvállalni. 

Dr. Némedi Edit fogorvos: Az óvodások szűrése helyben is megoldható, de az iskolásokat csak 
rendelőben lehet szűrni. Utána kell néznie, hogy úgy elvégezhető e, hogy kijön műszerekkel és egy 
egy osztályt megszűr, mert  nem biztos, hogy ez szakmailag elfogadható. Amennyiben Monoron 
végzi a szűrést, legjobb lenne, ha előzetesen egyeztetve lenne az időpont, mivel a váró nagyon kicsi 
a zsúfoltságot így el lehet kerülni.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Megköszöni a doktornő beszámolóját. Azt a kéri a bizottságtól, 
hogy  vizsgálja  és  szavazza  meg  az  iskola  és  óvoda  fogászat  helyben  történő  megoldásának 
lehetőségét, amennyiben ez nem lehetséges, akkor az iskolafogászati ellátás a Némedi doktornőhöz 
kerüljön, így egész Monorierdő ellátása egy kézbe kerülne.

Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja azt, hogy az iskolafogászati szűrések helyben történjenek, 
amennyiben  nem  megoldható,  úgy  2008-tól  a  lakossági  fogorvosi  ellátáson  kívül  az 
iskolafogászat is  Dr. Némedi Edit fogorvoshoz kerüljön.
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

13/2007.(IX. 20.) EKB
       határozata

 Monorierdő iskola fogorvosi ellátásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi bizottsága  javasolja, hogy 
ha megoldható az iskolafogászati szűrések helyben történjenek, amennyiben ez nem megoldható, 
akkor   2008-tól  Monorierdő  felnőtt  lakosságának fogorvosi  ellátása  mellett  az  iskola  fogorvosi 
ellátás is Dr. Némedi Edit fogorvoshoz tartozzon.

Határidő: Soros ülés
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

   2. Beszámoló a monorierdői háziorvosi szolgálatról  

Dr.  Páczi Antal bizottság elnöke: A leválást  követően a  monori  testület  elé került  a második 
háziorvosi ellátás lehetősége, amit még a TÖNK vetett fel lakossági jelzések alapján, amit a Monori
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Képviselő  Testület  természetesen  nem tárgyalt,  le  vette  a  napirendi  pontról.  Véleménye  szerint 
Monorierdőn nem az a legfontosabb, hogy a második háziorvosi praxist létrehozzák, hanem ennél 
sokkal fontosabb dolgok vannak. Ezért kérte, hogy  a két a napirendi pont kerüljön be a második 
felnőttorvosi körzet kialakításának lehetősége elé, hogy a bizottság  lássa milyen feladatok vannak, 
állítsanak fel egy fontossági sorrendet.
Az egészségügyi ellátás három szinten valósul meg, van az alapellátás, a szakellátás és a kórházi 
ellátás. Monorierdő vonatkozásában az önkormányzatnak az alapellátásban vannak kötelezettségei.
Ide tartoznak a csecsemő, gyermek, nővédelem, vagyis a védőnői ellátás, az orvosi ellátás körében a 
gyermekorvosi  ellátás,  -   amiről  legközelebb  szeretném  ha  beszélnénk  -   a  fogorvosi  ellátás, 
felnőttorvosi ellátás és iskolaorvosi ellátás.  Az egészségügy működésének biztosítása kettős lábon 
áll. Az intézmények létrehozása, fenntartása, karbantartása és fejlesztése a tulajdonos feladata. A 
gyógyítás  az  OEP feladata,  tehát  a  mindennapi  gyógyítást  finanszírozza,  ebben nincs  benne az 
amortizáció, beruházások, ebből csak a közvetlen működést lehet finanszírozni. 
Monorierdő felnőttorvosi ellátása egy korszerűtlen, többször toldott, az ÁNTSZ által előírt minimál 
feltételeknek nem megfelelő épületben működik. Amikor az ÁNTSZ minimál feltételei megjelentek 
írtam a Monori Polgármesteri Hivatalnak, hogy alakítsák ki az akadálymentes közlekedést , és a 
betegek számára egy vetkőzőt. Annak ellenére, hogy a tárgyi feltételek biztosítása az önkormányzat 
feladata  lett  volna,  a  bútorzatot    ő  cserélte  le,  illetve  szerezte  be.  Gondoskodik  a  festésről, 
mázolásról   és  a  műszerek  beszerzéséről  annak  ellenére,  hogy  az  OEP finanszírozás  ezt  nem 
tartalmazza.  Jelenleg  három  számítógépen  dolgoznak  folyamatosan,  de  szükség  lenne  egy 
negyedikre is. A rendelő műszerezettsége jónak mondható, amire nagyon nagy szükség lenne még 
egy automata defibrillátor. 
A személyi feltételek biztosítottak. A napi munkaidő 8 óra, reggel 8.00 és délután 16.00 óra között 
van, utána Pilis telephellyel központi ügyelet működik. Az előírás szerint a napi rendelési idő 4 óra, 
de  ténylegesen  5-6  órát  vesz  igénybe,  a  fennmaradó  4  órában  beteglátogatás,  adminisztrációs 
feladatok  és  egyéb tevékenységek számára  fordítódik.  A várakozási  idő  csökkentése  érdekében 
bevezettük  az előjegyzést, amit a betegek 20 %-a vesz igénybe.
Sok  önkormányzat  biztosítja  az  orvosok  számára  a  műszereket,  takarítást  (pl.  Pilis),  de 
Nyáregyháza – ami kb. akkora lélekszámú , mint Monorierdő - a költségvetéséből 11 millió Ft-ot 
juttat az egészségügy részére. 

Juhász Sándor polgármester: Irreálisan magasnak tűnik neki, annak ismeretében, hogy milyen 
bevételeik vannak, hiszen nem működik semmilyen ipari tevékenység, ami ennyi bevételt tudna 
hozni és tudva azt, hogy    a saját költségvetésünkből milyen nehéz  kigazdálkodni egy-egy feladat 
megoldására a pénzt.  

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke:  A nyáregyházai polgármester asszonytól kapta az írásos anyagot 
és csak tájékoztatás képen mondta el. Monorierdőn a lakosság fiatalabb összetételű, ami látszik a 
betegforgalmon is. A vizitdíj bevezetése óta tovább csökkent a betegforgalom, így több idő jut egy 
betegre.  A rendelés  átalakításával  kapcsolatban  a  következő  tervek  vannak.  Az  előjegyzések 
módosítása  szervezettebbé  tételének  várható  időpontja  2007.  október  1.Extra  rendelési  idő  (pl. 
gyógyszer felírásra, másik kollegina munkába állításával) várhatóan 2007. december 1. Krónikus 
betegek külön fogadásának bevezetése várhatóan 2008. szeptember.

Kéri a Polgármester Urat, hogy amennyiben a hivatalhoz az egészségügy vonatkozásában javaslat, 
vélemény,  kérés  érkezeik,  arról  tájékoztassák,  hogy egy beteg  orientált  egészségügyet  lehessen 
kialakítani.

Juhász Sándor polgármester: Nem hivatalosan tájékoztatja a bizottságot, hogy jövőre beindul a 
camping beruházása. A beruházó azt ígérte, hogy ahova az önkormányzat kéri, ők egy orvosi 
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rendelőt is építenek saját költségükre, az önkormányzatnak nem fog költségbe kerülni.

A bizottság   4  –  egyhangú  –  igen  szavazattal,   határozati  javaslat  nélkül  a  beszámolót 
elfogadta.  

3. Monorierdő Egészségfejlesztési programja és 

Dr.  Páczi Antal  bizottság elnöke: Lassan egy éve,  hogy levált  Monorierdő Monortól,  azóta a 
település  szemmel  láthatóan  igen  sokat  fejlődött  a  szerény lehetőségek  ellenére  is.  Sikerült  az 
önkormányzat épületét teljesen felújítani, több utat rendbe tenni, parkosítani.
Sajnos nem csak Monorierdő, hanem az egészségügy is igen el van maradva, nagyon sok minden 
hiányzik.   Nagyon  fontos  a  csecsemő  és  terhestanácsadás  helységének  kialakítása.  Minden 
településen  van,  a  védőnői  szolgálat  minimum  feltétele.  Korábban  volt  a  településen,  de  a 
megnövekedett  igények miatt  gyermekorvosi  körzet  lett  kialakítva,  így a  helyén gyermekorvosi 
rendelő működik. A rendelő létrehozásakor ígéret volt, hogy máshol ki lesz alakítva, de azóta sem 
jött létre.
A másik fontos dolog a  fogorvosi rendelő  kialakítása, amiről az előzőekben is szó volt. Ekkora 
településen nagyon fontos,  hogy a fogorvosi  ellátás helyben történjen.  Ne kelljen  a betegeknek 
utazniuk, ami az idős betegek számára még megterhelőbb, és az iskolafogászat fontosságáról sem 
szabad elfelejtkezni, ami  fontos a megelőzésben. 
A harmadik a kislabor szolgáltatás. Ez nem igényelne nagy anyagi befektetést, és 2008. január 1-
től beindítható lenne. A lakosság részéről nagyon megnőtt  erre a szolgáltatásra az igény, hiszen 
vannak  olyan  betegségek,  amelyek  csak  laborvizsgálattal  párhuzamosan  lehet  gyógyítani.  (pl. 
véralvadás vizsgálat egyes esetekben hetente kell a betegnek laborvizsgálatra menni, cukorbetegség 
stb.) Ez a betegeknek igen nagy segítség lenne anyagilag is, és sokan állapotuk miatt nem tudnak 
utazni. 
Kéri a bizottságot, hogy a kislabor szolgáltatás beindításához pozitívan álljanak hozzá és, ha lehet 
szavazzák meg, hogy a kialakításhoz szükséges anyagi fedezet a költségvetésben már szerepeljen. 
Negyedik  megvalósítandó feladat  az  új  orvosi  rendelő  megépítése.  Mint  azt  az  előzőekben is 
elmondtam  a  jelenlegi  rendelő  nagyon  elavult,  rendelésre  szinte  nem  alkalmas.  Az  ÁNTSZ 
előírásainak nem felel meg.
Ötödik  feladat  az  egészségügyben a  második felnőtt  háziorvosi  praxis  kialakítása.   Ennek a 
feladatnak a megoldása azért került az utolsó helyre, mert úgy gondolja nem olyan égető probléma, 
mint  pl. a csecsemő tanácsadó kialakítása. A második praxist akkor alakítaná ki, ha már készül az 
új rendelő. 

Juhász  Sándor  polgármester:    Szerinte  a  legfontosabb  a  csecsemő  tanácsadó  kialakítása, 
második  a  kislabor  szolgáltatás  beindítása.  A csecsemő tanácsadó  kialakítására  javasolja,  hogy 
vásároljon az önkormányzat lakókonténert, amit Németországból lehetne behozni. Ez 10 m x 3 m-
es  légkondicionálóval,  vizesblokkal,  fűtéssel  felszerelt,  gyakorlatilag  olyan  mint  egy  lakás  a 
közművekre csatlakoztatható. Ennek a költsége 400.000.- Ft. Az egyik vállalkozó most 20 db-ot hoz 
be, vonaton szállítják, helyszínre teszik és nagyon szépek. Maximum egy festést igényel. Javasolja, 
hogy a bizottság terjessze a képviselő-testület elé a javaslatot. 

Dr.  Páczi  Antal  bizottság  elnöke:   A javaslatot  nagyon  jónak  tartja.  Kérdezi,  hogy  erről  a 
konténerről van e valamilyen alaprajz, mert azt megmutatná a tisztifőorvosnak, akinek az engedélye 
kell.  Az önkormányzatnak is  nagyon jó  befektetés  lenne,  mivel  a  későbbiekben önkormányzati 
lakásnak is lehetne használni. Két db. vásárlását javasolja.
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Vad Mária alpolgármester: Szerinte fogászati rendelőnek is nagyon jó lenne.

Dr Páczi Antal bizottság elnöke: A fontossági sorrendet az alábbiak szerint módosítja: csecsemő 
és  terhes  tanácsadó  helyiségének kialakítása,  kislabor  szolgáltatás  beindítása,  fogorvosi  rendelő 
kialakítása, orvosi rendelőintézet építése és második háziorvosi praxis beindítása. 

Páczi Antal szavazásra bocsátja két lakókonténer megvásárlását, melyben kialakítható lenne 
a csecsemő és terhes tanács adás helyisége és a fogorvosi rendelő.
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

14/2007.(IX.20.) EKB
       határozata

Két darab lakókonténer vásárlásáról

A Monorierdő  Község  Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  két  db. 
lakókonténer vásárlására tesz javaslatot, melyben kialakítható lenne a csecsemő és terhestanácsadás 
helyisége és a fogorvosi rendelő.

Határidő:   Soros ülés
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

Páczi Antal szavazásra bocsátja a kislabor szolgálat 2008. január 1-től történő bevezetését. 
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

15/2007.(IX.20.) EKB
       határozata

     A kislabor szolgálat 2008. január 1-től történő bevezetésére

A Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi  és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja a 
lakossági igényeket figyelembe véve, hogy a kislabor szolgálatot 2008. január 1-től vezessék be.

Határidő:   Soros ülés
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

4. Második felnőtt háziorvosi körzet kialakítása

Páczi  Antal  bizottság  elnöke: Megkérdezi  a  bizottságot,  hogy  az  előbbiekben  javasoltaknak 
megfelelően a bizottság egyetért e azzal, hogy a második felnőtt háziorvosi körzetet az új rendelő 
intézet felépítése után hozzák létre. 

Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja  a  második  felnőtt  háziorvosi  körzet  kialakítását  az  új 
rendelőintézet megépítése után.
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

16/2007.(IX.20.) EKB
       határozata

         A második felnőtt háziorvosi körzet kialakításáról
 
A Monorierdő  Község  Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  javasolja, 
hogy a második felnőtt háziorvosi körzetet az új rendelő intézet megépítése után alakítsák ki. 

Határidő: 2008. évi koncepció
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

5.Parlagfű írtásának ellenőrzése

Dr.  Páczi  Antal  bizottság elnöke: Az  idén kevesebb allergiás  beteg  jelentkezett  kezelésre.  Ez 
annak is köszönhető, hogy a településen az emberek jobban odafigyeltek a parlagfű irtására. Az 
önkormányzat  is  sokkal  jobb  munkát  végzett,  mint  azt  tette  Monor,  hiszen  a  közmunkások 
folyamatosan kaszálták a fertőzött területeket. Az emberek mentalitásának sokat kell még változnia.

Juhász Sándor polgármester: A közmunkásaink valóban folyamatosan végezték a kaszálást. Ezen 
kívül egy vállalkozó is kaszálta az elhanyagolt területeket, akit az önkormányzat kifizetett, majd a 
tulajdonossal fizettette meg a költségeket. Monorierdő vonatkozásában ellehet mondani, hogy nincs 
sok parlagfű, tehát a település szerencsés helyzetben van. A törvényi lehetőségekkel él a hivatal és 
be is tartatja. A bírságolás a lakosság körében is ösztönző, hogy a saját területüket tartsák rendbe. 

Szalai Gábor SZB elnök: El kell, hogy mondjam, hogy a közterület felügyelő folyamatosan járja a 
település területét. Nagyon sok felszólítás lett kiküldve, aminek az emberek többsége eleget is tett. 

Hornyák Balázs bizottsági tag: A kényszerkaszálások után kiküldött bírságok az embereket el 
gondolkodtatták, hogy jobb ha saját maguk teszik rendbe a területüket, mint a bírságot megfizetni.

Vargáné Vass Éva jegyző: Külön odafigyelt a hivatal, hogy önkormányzati területen ne legyen 
parlagfű  és  gyom.  Ezt  a  feladatot  a  közhasznú  és  közcélú  munkások  maradéktalanul  ellátták. 
Sikerült  jó  munkakapcsolatot  kialakítani  a  Pest  Megyei  Növényvédelmi Felügyelőséggel,  annak 
megbízottjával.  Két  kolléga  is  dolgozott  az  üggyel  kapcsolatban,  49  db  felszólítást  küldtek  ki, 
32747 m2 területre szólt. Közérdekű védekezést határozattal 26 esetben rendelt el a hivatal, ami 
17548 m2 területre szólt. Itt  a határozat végre is lettek hajtva. Mindezt az fizette meg a bírsággal 
együtt , akinek a terhére végre lett hajtva.
A hivatal  felé  volt  olyan kérés,  hogy a  tulajdonos  lakóhelye  más településen van,  ezért  kéri  a 
községben lévő telkén saját költségére vágják le a parlagfüvet és gyomot. 

Szalai Gábor SZB elnök:  A jelenlegi fűkasza nem ipari fűkasza. Itt az ősz most lehet kapni akciós 
fűkaszákat. Feltétlenül kellene egyet venni, mert jövőre sokkal drágábban tudja az önkormányzat 
megvásárolni. 

Hornyák Balázs bizottsági tag:  Still márkájú fűkasza vásárlását javasolja, ami elég jó minőségű, 
hosszú  élettartamú,  amennyiben  rendbe  tartják.  A jelenlegi  akciós  ára:  180.000.-  Ft.  Ez  a  gép 
kényelmi és zajvédelmi szempontból is nagyon jó.

Páczi Antal szavazásra bocsájtja a bizottságnak az egy db. fűkasza vásárlását. 
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A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

17/2007.(IX.20.) EKB
       határozata

Egy darab fűkasza vásárlásáról

A Monorierdő Község Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága javasolja, őszi 
akciós áron egy db. fűkasza megvásárlását, a következő évi védekezések könnyebb elvégzéséhez.

Határidő:  Soros ülés
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

6. Fásítás, környezetrendezés.

Páczi Antal bizottság elnöke: Ennél a napirendi pontnál a szót átadja Hornyák Balázs bizottsági 
tagnak. 

Hornyák Balázs bizottsági tag: A héten többször is beszélt az alpolgármester asszonnyal, és mind 
a ketten úgy ítélték meg, hogy a vasút és a betonút közötti befogó szakaszt kellene  fásítani. A 
Polgármester Úr említette, hogy szeretne ott egy piacot kialakítani. Az a javaslatom, hogy azon a 
területen végezzünk egy körbe fásítást miután megnéztük, hogy törvényileg milyen távolságra lehet 
a betonúttól az első fát ültetni. Ezt ki lehet alakítani egy díszítő értékű területnek. A NÖVI tavasszal 
felajánlott szilfákat, ki kellene menni hozzájuk, hogy áll e még az ajánlatuk. A terület nagyon szép 
lenne, ha egy szilfa egy fehér törzsű nyírfa – váltakozva – lenne ültetve.  Úgy gondolja, hogy ez 
megoldható  lenne  önkormányzati  segítséggel,  civil  szervezetek  és  lakossági  felajánlásokkal.  A 
felajánlásoknak kellene egy határidőt szabni, közölni egy telefon számot is, hogy hova lehet esetleg 
a fa árát beadni.
Továbbá  javasolja,  hogy  a  Makkos  parkba  a  régi  tölgyfák  helyére,  amikor  már  kiöregszenek, 
tölgyfákat ültessenek, hogy a park jellege megmaradjon. A fák ára kb. 1.500,- Ft-tól 2.500.- Ft-ig 
terjednek,  földlabdásan  árulják,  ami  a  szélsőséges  időjárást  is  jobban  tűri,  tehát  várhatóan 
megmaradnak. .Ezt meglehetne hirdetni a lakosság felé a Mi újság Monorierdő újságban. Ha csak 
kis  összegekkel  is  hozzájárulnak,  és  a  pénz  össze  lesz  gyűjtve  a  vásárlása  nem  lesz  olyan 
megterhelő. Ki lehetne egy szép gesztusként helyezni egy kivágott tölgyfa táblára, hogy ezek a fák 
lakossági felajánlásokból lettek vásárolva. A vásárlásokat október végén kellene megvalósítani, és 
november első hetében elültetni.

Vad Mária alpolgármester: A Gyöngyvirág utca elég széles és a két oldalát be lehetne ültetni 
gömb juhar fával.

Hornyák Balázs bizottsági tag:  A fa rendes neve Tatár juhar. Nem népszerű fa, ezért utána kell 
járni, hogy hol lehet beszerezni minél olcsóbb áron.Jó lenne termelőn keresztül nem pedig faiskolán 
keresztül megvásárolni. 

Szalai Gábor SZB elnök: A locsolást locsolótömlő vásárlásával kell megoldani, amiről leágazások 
vannak. Nem kerülne sokba, mivel csak locsolásra lenne használva, és nem kellene csatorna díjat 
fizetni. 

Juhász Sándor polgármester: Javasolja, hogy egy 80 cm mély aknát kell készíteni, amibe a 
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közmunkás a locsolás befejezés után a tömlőt összetekerve behelyezi, és lelakatolja.

Hornyák  Balázs  bizottsági  tag: Javasolja,  hogy határozzanak  arra  vonatkozóan,  hogy a  fákat 
elsősorban önkormányzati segítséggel, lakossági és civil szervezetek felajánlásból vásárolnák meg , 
amit a Mi újság Monorierdőn keresztül tudatnának.

Dr.  Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja,  hogy  Monorierdő  fásítását  ,  környezetrendezését 
önkormányzati segítséggel, lakossági és civil szervezetek felajánlásából valósítsa meg. 
A bizottság 4 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

18/2007.(IX.20.) EKB
       határozata

                                          Fásításáról és környezetrendezéséről

A  Monorierdő  Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  javasolja,  hogy 
Monorierdő  fásítását  és  környezetrendezését  önkormányzati   segítséggel,  lakossági  és  civil 
szervezetek felajánlásából kívánja megvalósítani. 

Határidő: 2007. október 30.
Felelős: Hornyák Balázs bizottsági tag

7. Szelektív hulladékgyűjtés kialakítása

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A szelektív hulladékgyűjtés kialakításával kapcsolatban kéri a 
bizottságot, hogy fejtsék ki véleményüket.

Juhász Sándor polgármester: Cegléden van a szelektív hulladékgazdálkodás. Monor öt konténert 
kapott a szelektív hulladékok gyűjtésére, ebből kettőt Monorierdőt illeti meg. Arról kell dönteni, 
hogy  ez  a  két  konténer  hol  legyen  elhelyezve,  hogy  ki  fogja  elszállítani  –  KÖVÁL-lal  lesz 
szerződés,  vagy  vállalkozó  szállít  –  azt  még  nem  lehet  tudni.  Monoron  van  a  szelektív 
hulladéklerakó udvar, ahova egyenlőre csak a veszélyes és szelektív hulladékot hulladékot lehet 
lerakni. Az embereket meg kell győzni arról, hogy ez a fajta hulladékgyűjtés miért jó, amire a helyi 
újság nagyon alkalmas lesz.

Hornyák Balázs bizottsági tag:  Úgy tudja, hogy lakossági felkészítő kampányt indított Cegléd 
szórólapokkal a szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatban, hogy miért hasznos.  A két konténert 
legjobb lenne a COOP Áruház mellé és az iskola elé elhelyezni. Mind a két hely központi hely, nem 
valószínű, hogy ott felgyújtják vagy kárt tesznek benne, és mindenkinek elérhető.

Dr.  Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja,  hogy  Monorierdőn  a  szelektív  hulladékgyűjtést  az 
önkormányzat 2008. január 1-től vezesse be.
A bizottság 4 -egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
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MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

19/2007.(IX.20.) EKB
       határozata

 A szelektív hulladékgyűjtés bevezetéséről

A Monorierdő  Község  Önkormányzat  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  javasolja, 
hogy Monorierdőn 2008. január -től bevezetésre kerüljön a szelektív hulladékgyűjtés.

Határidő: Soros ülés 
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

8. Gazdasági program módosításához javaslat

Juhász Sándor polgármester: A Jegyző Asszonnyal közösen egyeztettek, hogy rövid távon milyen 
beruházásokat kellene végrehajtani. Ilyen beruházás a rendezési terv elkészítése, mivel a meglévő 
rendezési  terv  nem  jól  illeszkedik  az  önkormányzat  elképzeléseihez.  A  kemping  beruházás 
beindulása után a rendezési terv költségét, ami kb. 6 millió forint, a beruházók átvállalják. 2007-re 
ütemezték  a  községháza  felújítását,  amit  már  be  is  fejeztek.  Belterületen  a  csatorna  felújítása 
folyamatos, bízik benne, hogy 2009-re mire le jár a hitel ezzel elkészül az önkormányzat. Az utak 
felújítása szintén folyamatos, amit a soron következő testületi ülésen meg is fognak tárgyalni, hogy 
a  képviselők  tiszteletdíját,  amiről  lemondtak  hol  használják  fel  szeretné,  ha  a  Gyöngyvirág  és 
Csalogány utcák  felújítására  lenne  felhasználva.  A parkosítás  és  fásítás  folyamatos  munka.  Az 
intézmények felújítása szintén folyamatos, az iskola felújításához – amennyiben a képviselő-testület 
hozzájárul - el fogják készíttetni az engedélyeztetési tervet, mivel 250 millió forintra szeretnének 
pályázni. A testületi ülésre egy úgynevezett látvány terv már készen is lesz. A pályázatot november 
20-ig  lehet  beadni.  Monorierdőn  jelenleg  nincs  köztemető,  aminek  a  kialakítása  az  egyik 
legfontosabb feladat, hiszen nem tud olyan településről, ahol ne lenne köztemető. Ezt már 2007-ben 
elkezdenek,  ha  az  ERDŐGÁZ Kft-t  átadja  a  Monori  Önkormányzat,  és  a  kivásárlást  sikerülne 
végrehajtani,  abból  el  lehetne  indítani  a  köztemető  létrehozását.  A művelődési  ház  építése  egy 
hosszú távú terve az önkormányzatnak,  ami 2010-ig nem tartja  valószínűnek,  hogy elkészül.  A 
camping építése is hosszú távú beruházásnak indult, de úgy néz ki, hogy 2009-re elkészül.
Az önkormányzat gazdasági programjáról ennyit szeretet volna elmondani.

Dr.  Páczi  Antal  bizottság  elnöke:  Megköszöni  Juhász  Sándor  polgármesternek  a  gazdasági 
programmal kapcsolatos tájékoztatását. 

A bizottság szavazás és határozati javaslat nélkül a tájékoztatást  elfogadta. 

9. Egyebek

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Kérdezi a bizottságot,  hogy egyebekben kívánnak e valamit 
megtárgyalni. Megállapítja, hogy több kérdés és felvetés nincs, a bizottság több napirendi pontot 
nem tárgyal, az ülést 16.00 órakor bezárja.

K.m.f.

Dr. Páczi  Antal Hornyák Balázs
bizottság elnöke jkv. hitelesítője


